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Protokół nr 47/13 

z XLVII Sesji Rady Gminy Raszyn 

z dnia 19 grudnia 2013 roku 

 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Marcinkowski o godz. 10.00 otworzył 

obrady, stwierdził quorum. 

Następnie Przewodniczący Rady Pan D. Marcinkowski zapytał o wnioski do porządku obrad. 

Pan M. Słoma zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały: 

„Uchwała w sprawie zobowiązania Wójta Gminy Raszyn do podjęcia działań mających 

na celu budowę Komisariatu Policji w Raszynie i udziału Gminy Raszyn w tym 

przedsięwzięciu.” Poinformował, że projekt ten jest związany z pismem Zastępcy 

Komendanta Stołecznego Policji z dnia 28 czerwca 2013 r. o dofinansowanie albo 

zabezpieczenie środków na budowę Komisariatu Policji w Raszynie. 

Pan D. Marcinkowski zaproponował aby ten projekt uchwały znalazł się w pkt.14 przed 

Sprawozdaniem Wójta.  

Przystąpiono do głosowania wniosku zgłoszonego przez Pana M. Słomę: 11 za, 1 osoba się 

wstrzymała.  

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty jednogłośnie – 12 za. 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

2. Uchwała w sprawie zmiany siedziby Przedszkola Nr 2 „W Stumilowym Lesie”                  

w Raszynie. 

3. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XL VI/785/10 Rady Gminy Raszyn z dnia 20 

maja 2010 r. w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Raszyn. 

4. Uchwała w sprawie: wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Raszyn na lata 2014 – 2018. 

5. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków nie wygasających z upływem roku 

budżetowego 2013 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

6. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raszyn na rok 2013. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 

2013 -2020. 

8. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na 

lata 2014 -2020. 

9. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu na 2014 r. 

a. odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b. odczytanie opinii i wniosków stałych Komisji Rady Gminy, 

c. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, 

d. dyskusja i głosowanie wniosków zgłoszonych przez Komisję Budżetu, 

Inwestycji i Mienia Komunalnego oraz przez Wójta, 

e. głosowanie nad projektem uchwały. 

10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Powiatowi 

Pruszkowskiemu (Filia Wydziału Komunikacji). 

11. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendanta Stołecznego 

Policji. 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na terenie Gminy Raszyn na rok 2014”. 

13. Uchwała w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Raszyn na rok 2014”. 
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14. Uchwała w sprawie zobowiązania Wójta Gminy Raszyn do podjęcia działań mających 

na celu budowę Komisariatu Policji w Raszynie i udziału Gminy Raszyn w tym 

przedsięwzięciu.  

15. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Sprawy różne. 

18. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

19. Zamknięcie obrad. 

 

2. Uchwała w sprawie zmiany siedziby Przedszkola Nr 2 „W Stumilowym Lesie”                  

w Raszynie. 

Pan S. Ostrzyżek – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego – 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani M. Lechańska omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że zmiana dotyczy 

Przedszkola Nr 2 „W Stumilowym Lesie” z siedziby Raszyn ul. Poniatowskiego 18 na 

siedzibę Raszyn u. Lotnicza 43A. Wybudowane  przedszkole przy ul. Lotniczej 43A                    

w Raszynie uzyskało pozwolenie na użytkowanie Państwowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego oraz została wydana pozytywna opinia Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Pruszkowie oraz pozytywna opinia ochrony przeciwpożarowej dla utworzenia 

dodatkowego oddziału. 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że na Komisji Budżetu była obecna Pani Dyrektor 

Przedszkola Nr 2. W uzasadnieniu uchwały jest, że przeniesienie nastąpi po uzyskaniu 

odpowiednich zgód przez Sanepid, Straż Pożarną również w kwestii czy można tam umieścić 

5 oddziałów. Zadał pytanie czy są już te opinie? Kolejną kwestię, którą poruszył to kwestia 

przeprowadzki Przedszkola, zaproponowano aby zrobić to w okresie ferii świątecznych. 

Udzielił dalszych wyjaśnień. 

Pani M. Lechańska poinformowała, że są pozytywne opinie wszystkich potrzebnych organów 

dla utworzenia dodatkowego 5 oddziału. Odnośnie przeprowadzki Przedszkola to Pani 

Dyrektor zdecyduje kiedy to nastąpi, Gmina oddaje 2 stycznia Przedszkole. Jest możliwa na 

spokojnie przeprowadzka.   

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 12 za.  

 

3. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XL VI/785/10 Rady Gminy Raszyn z dnia 20 

maja 2010 r. w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Raszyn. 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani M. Lechańska omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że w związku z przeniesieniem 

siedziby Przedszkola nr 2 „W Stumilowym Lesie” z ul. Poniatowskiego 18 na ul. Lotniczą 

43A konieczne jest dostosowanie do stanu faktycznego zapisów obowiązującej Uchwały              

Nr XL VI/785/10 Rady Gminy Raszyn z dnia 20 maja 2010 r. w sprawie ustalenia sieci 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Raszyn. Stąd w § 1 pojawia się zapis w pkt.2 Przedszkole Nr 2 

„W Stumilowym Lesie” zlokalizowane w budynku przy ulicy Lotniczej 43A w Raszynie 

zamiast przy ul. Poniatowskiego 18.  

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 13 za.  
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4. Uchwała w sprawie: wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Raszyn na lata 2014 – 2018. 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że od kilku dni osobą pełniącą obowiązki 

Kierownika w Referacie Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej jest Pani Monika 

Marszałek. Ponadto nawiązał do projektu uchwały. Poinformował, że w uzasadnieniu do 

treści uchwały jest opisane jakie są przyczyny przystąpienia do tego programu. Jest to 

obowiązek ustawowy, nakazuje Gminom w okresach pięcioletnich przygotowywać wieloletni 

program zagospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy. W ten sposób przygotowano 

propozycję zmiany poprzedniej uchwały, która to opisywała jakie Gmina Raszyn ma zadania 

w tym zakresie. Udzielił dalszych wyjaśnień.  

Pan C. Szarek zadała pytanie jaka jest sytuacja mieszkań komunalnych czy socjalnych                  

w Ładach w Szkole Podstawowej, ile jest tych mieszkań? 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że istniejącym zasobie były tam dwa lokale, były 

to lokale komunalne. Od roku jeden lokal został zwolniony przez najemcę. Drugi lokal też 

będzie w przyszłości zwolniony i te lokale będą pod potrzeby szkolno – dydaktyczne.  Jeden  

z tych lokali jest wyłączony z zasobu mieszkaniowego, nikt tam nie będzie zakwaterowany.   

Pan C. Szarek zadała pytanie czy ten lokal jest udostępniony na potrzeby szkoły? 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że Referat Inwestycji po opróżnieniu tego lokalu  

w swoich planach inwestycyjnych, przewiduje ten lokal do wykorzystania dydaktycznego.  

Pan D. Marcinkowski zadał pytanie w jakim stanie są budynki komunalne? Czy podane 

kwoty starczą na remonty bieżące? 

Pani B. Leczkowska – pracownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej – 

poinformowała, że nie za bardzo. Na rok 2014 zabezpieczone są środki w wysokości               

40 000 zł. Na podstawie kosztorysów inwestorskich potrzebne jest do wykonania tych 

remontów 80 000 zł. na przyszły rok. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że na razie jest taki zasób pieniądza i takim Gmina 

dysponuje. W przyszłym roku jest obowiązek przeprowadzenia badań instalacji gazowej, 

wentylacyjnej. W tej chwili jest taka kwota, a jeżeli po przetargach, po postępowaniach 

wymagane  będzie zwiększenie tej kwoty to będzie wnioskowanie do Radnych o jej 

zwiększenie. Na razie na pół roku wystarczy.  

Pan D. Marcinkowski zadał pytanie które budynki wymagają pilnego remontu?  

Pani B. Leczkowska poinformowała, że to budynki przy ul. Lotniczej 10, Al. Krakowska 49. 

Pan D. Marcinkowski zadał pytanie na czym by te remonty polegały? 

Pani B. Leczkowska poinformowała, że te remonty będą polegały na wykonaniu instalacji 

wentylacyjnych i przebudowie przewodów spalinowych. 

Pan D. Marcinkowski zadał pytanie jakie jest tam ogrzewanie? 

Pani B. Leczkowska poinformowała, że na ul. Lotniczej 10 jest gazowe ogrzewanie i trzeba 

zrobić przebudowę przewodów spalinowych, a na Al. Krakowskiej 49 jest do zrobienia 

wentylacja.  

Pan D. Marcinkowski zadał pytanie ile osób jest oczekujących w kolejce na mieszkania w tej 

chwili w Gminie Raszyn? 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że ok. 200 rodzin. Udzielił dalszych wyjaśnień.  

Pan C. Szarek zadała pytanie jaka jest sytuacja domów komunalnych przy ul. Nadrzecznej po 

przeglądach, a okres gwarancji się już chyba skończył? 

Pani B. Leczkowska poinformowała, że te budynki są w dobrym stanie technicznym. Na 

dzień dzisiejszy nie ma zastrzeżeń do ich stanu technicznego.  

Pan C. Szarek zadała pytanie a co ze sprawą wyciszania lokali? 

Pani B. Leczkowska poinformowała, że te lokale, które najemcy zgłosili do wyciszenia to 

zostały wyciszone wykładziną podłogową. Trzy lokale zostały wyciszone i nie ma zastrzeżeń.  
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Pan A. Górecki – Przewodniczący Zarządu Osiedla Rybie II – zadał pytanie, czy zdarzają się  

osoby które dobrowolnie opuszczają lokale socjalne? Czy płacone czynsze starczą na 

remonty? 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że zdarzają się przypadki kiedy najemcy lokali 

sami zdają klucze. W okresie ostatnich 3 lat zwolniło się 4-5 lokali, które zostały przekazane 

pierwszym osobom z listy oczekujących. Nawiązał do czynszów. Czynsze są pobierane na 

potrzeby gospodarki odtworzeniowej. Wydatki poniesione na wybudowanie budynków mają 

być w postaci czynszów zwrotem dla Gminy i powinny stanowić taki element, który może 

pozwolić w przyszłości na budowę nowych mieszkań. Czynsze nie są pochodną kosztów 

remontów, kosztów utrzymania bieżącego.  

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 13 za.  

 

5. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków nie wygasających z upływem roku 

budżetowego 2013 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wójt A. Zaręba omówił projekt uchwały. Poinformował, że w roku bieżącym jest szereg 

inwestycji, które przechodzą swoim zasięgiem na rok następny. W związku z tym uchwycenie 

stopnia zaangażowania i zrealizowania z datą 31 grudnia danego roku jest rzeczą niemożliwą. 

Poza tym są inwestycje, które zostały zakończone, nie mniej z uwagi na niewykonane 

elementy inwentaryzacji zostają zatrzymane pewne kwoty finansowe na to, żeby uregulować 

należności po przekazaniu inwentaryzacji wykonanej przez Wykonawcę. W związku z tym są 

różnego rodzaju zapisy, m.in. takie jak wodociąg w ulicy Złotej, projekt i wykonanie 

odwodnienia w ul. Grocholickiej. Udzielił dalszych wyjaśnień. 

Pan C. Szarek zadała pytanie odnośnie zadania „Projekt i wykonanie Domu Kultury”, ponad 

1 500 000 zł. jest na następny rok – czy to nie jest zagrożenie harmonogramu wykonania 

budowy Domu Kultury? 

Wójt A. Zaręba poinformował, że jest to stary budynek, w związku z tym projekt który został 

zrealizowany wymaga bardzo pieczołowitego wykonywania, żeby było to zgodne z tymi 

istniejącymi już elementami. Częste kontakty z Biurem Projektowym sprawiają, że ta 

inwestycja być może nie idzie tak idealnie w założonym tempie, ale te prace są bardzo 

intensywne, Nie udało się Firmie wykonać w 100% jeśli chodzi o parking zewnętrzny, zostały 

tam wykonane prace odwadniające, prace kanalizacji deszczowej. Harmonogram czym 

bardziej szczegółowy tym można go bardziej dokładnie rozliczyć i łatwiejszy pod względem 

końcowego przejścia z roku na rok. Z punktu widzenia inwestora (Gminy) nie jest korzystne 

jakby płacenie po każdym wbiciu łopaty, bo to nie ma sensu. Najbardziej zasadne z punktu 

widzenia ekonomicznego realizacji inwestycji było by płacenie na koniec całej inwestycji. 

Gmina Raszyn płaci swoim Wykonawcom i stara się robić to w sposób odpowiedzialny.                  

W związku z tym najbardziej zasadne było by płacenie na samym końcu. Oczywiście jest to 

niemożliwe, bo ciągłość i zaangażowanie finansowe, inwestycyjne jest dość pokaźne i mało 

która firmę byłoby stać, żeby w jakiś sposób kredytować budowę przez okres roku czy dwóch 

lat i na koniec wziąć zapłatę za całość. W związku z tym wprowadzony jest harmonogram            

w ramach którego dokonuje się wstępnych, częściowych opłat, przejściowych faktur. Tą 

kwotę 1 500 000 zł. można by było rozliczyć w 100% w roku bieżącym, ale z punktu 

widzenia interesów Gminy nie jest to wcale korzystne. Korzystne jest rozliczać duże etapy, 

które jest łatwiej ująć w sposób finansowy. Udzielił dalszych wyjaśnień. 

Pan C. Szarek stwierdziła, że na rok 2013 na Dom Kultury miało być wydane ponad 

2 800 000 zł. To wychodzi na to, że Gmina nie ma pieniędzy żeby wypłacić Wykonawcy 

pieniędzy? Może się zdarzyć tak jak przy Szkole w Sękocinie czy przy Ośrodku Zdrowia, 

firma nie uzyskując od Gminy pieniędzy może zbankrutować albo opóźnić budowę. Raczej 
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Gmina powinna wypłacać te pieniądze. Nawiązała do ustalonego szczegółowego 

harmonogramu. Jeżeli nie ma znaczącego opóźnienia to faktury powinny spływać. 

Wójt A. Zaręba poinformował, że nie są zakończone pewne etapy, np. prace są rozpoczęte, 

zaawansowane a etap końcowy nie jest zakończony. Zbyt szczegółowy harmonogram                     

w takich pracach powoduje, że Gmina musi na bieżąco wypłacać środki za wykonane 

elementy danego zadania. W związku z tym ta różnica miedzy tym co jest zrealizowane a co 

zostaje zapłacone jest nieduża. I taki szczegółowy harmonogram realizowany przez firmę daje 

możliwości firmie uzyskiwania zapłaty za każdy element już wykonany. Dla Gminy jako 

Inwestora lepiej jest jeśli zapłatę zastępują w takim grafiku, żeby częściowa zapłata 

następowała za większy element, większy fragment tego zadania. Dla Gminy jest to 

korzystne, ponieważ Gmina jest w ciągłej niedopłacie. Nie wynika to absolutnie z braku 

środków finansowych, bo te środki finansowe nie wygasające muszą być żeby coś takiego 

można było zrobić. Nie można zrobić sobie wykazu środków nie wygasających nie mając 

konkretnych pieniędzy w danym momencie. Na dzień dzisiejszy są te środki, żeby w podanej 

kwocie ponad 3mln. zł. te środki wypłacić. Udzielił dalszych wyjaśnień. 

Pan C. Szarek zadała pytanie o sytuację Ośrodka Zdrowia w Raszynie, bo też jest znacząca 

kwota. Czy są jakieś opóźnienia, czy jest to wstrzymywanie Wykonawcy?  

Wójt A. Zaręba poinformował, że mechanizm jest podobny. Gmina nie płaci za szybko, bo 

kto szybko płaci to ten dwa razy płaci. Pewna rozwaga przy płaceniu jest bardzo ważna, jest 

przejawem odpowiedzialności. Generalnie dążenie do tego żeby jak najwięcej zapłacić na 

koniec roku jest bardzo nieodpowiednim działaniem. Udzielił dalszych wyjaśnień. 

Pani Skarbnik również udzieliła wyjaśnień. Poinformowała, że to chodzi o to, że to będą 

faktury, które albo wpłyną ostatniego grudnia albo w ogóle nie wpłyną w tym roku. Jeżeli 

częściowy odbiór jakiegoś zadania będzie w ostatnich dniach grudnia to Wykonawca nie 

złoży tej faktury w tym roku, złoży ją w przyszłym roku i wtedy byłoby płacone z budżetu 

przyszłorocznego. A w ten sposób można to zapłacić z budżetu tegorocznego środkami, które 

się znajdą na wyodrębnionym rachunku, bo podjęciu uchwały Gmina zakłada w banku 

rachunek wydatków nie wygasających i są przelewane pieniądza takie jakie są w uchwale. 

Przy okazji poinformowała, że jest o 1 000 zł. mniej na Dom Kultury, ponieważ wpłynęła 

faktura za listopad dzień przed sesją i stąd odjęcie 1 000 zł (autopoprawką). Ta faktura, która 

wpłynęła to będzie zapłacona, natomiast te które wpłyną później będą zapłacone później. 

Pani C. Szarek stwierdziła, że faktura wpływa do Urzędu Gminy po tym jak Inspektor 

odbierze pewien etap budowy. Zadała pytanie czy są faktury na Dom Kultury z listopada czy 

z początku grudnia, które nie są jeszcze zapłacone? 

Pani Skarbnik poinformowała, że dzień przed sesją wpłynęły faktury za Ośrodek Zdrowia, 

Szkołę Podstawową w Sękocinie oraz powinna być faktura na Dom Kultury. Udzieliła 

dalszych wyjaśnień.  

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że jedną z tych inwestycji jest „Projekt i wykonanie 

przebudowy fragmentu ul. Róży i Opackiego na potrzeby wykonania sygnalizacji świetlnej”, 

zadał pytanie jaki jest na dzień dzisiejszy stan faktyczny przebudowy tego skrzyżowania?                       

Co się dzieje z tą kwotą, która została przekazana do Powiatu? Czy Powiat już odebrał tą 

część elektryczną? Z tego co wiadomo to była taka Komisja, prawdopodobnie było to 

odebrane a są tam pewne mankamenty. Dochodzą również sygnały, że zatoka która została 

wykonana jest za blisko skrzyżowania. Jak jest robiony projekt to powinien być on 

sprawdzony a nie jak jest już wykonywany.  

Wójt A. Zaręba poinformował, że jeśli chodzi o projekt to jest on uzgadniany ze Starostwem                  

i wydawana jest na tego typu projekty tzw. decyzja komunikacyjna. Udzielił dalszych 

wyjaśnień. 

Wicewójt M. Chmielewski również udzielił wyjaśnień. 

Odbyła się dyskusja.   
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Uchwała wraz z autopoprawką została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za,             

4 osoby przeciw.  

 

 

6. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Raszyn na rok 2013. 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały wraz ze zmianami. Poinformowała, że zmiany do 

zmian wiążą się z budżetem na rok 2014. Nawiązała do projektu uchwały budżecie oraz do 

opinii RIO w sprawie budżetu na rok 2014, która jest z dnia 16 grudnia 2013 r. 

Poinformowała, że w opinii jest m.in. zapis o zaplanowaniu w budżecie na rok 2014 wolnych 

środków w kwocie 2 561 343 zł. Do tej pory wszystkie Gminy planowały te wolne środki w 

projekcie budżetu, one zawsze były szacowane, nigdy nie były wyliczone bo one są dopiero 

wyliczone dopiero po zamknięciu roku. W tym roku RIO stoi na stanowisku, że wolnych 

środków nie wolno zaplanować. Stąd te zmiany, na które można sobie pozwolić. Są to 

zmniejszenia w takich zadaniach inwestycyjnych czy w wydatkach bieżących, o których 

wiadomo że nie zostały wydatkowane. Wolnych środków będzie troszkę więcej, ale                         

w budżecie pozostawione będą te które są wstawione, i są wprowadzone do zmian na rok 

bieżący, czyli zmniejszenie wydatków o kwotę 2 561 343 zł.  

Zmniejszenie dochodów jest o kwotę 15.919 zł. dotyczy zmian w dziale 852 tj. w planie 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Zmniejszenie wydatków o kwotę 2 577 262 zł.                 

w tym jest ta kwota 2 561 343 zł. oraz zmniejsza się planowane wydatki na Pomoc Społeczną 

o kwotę 15.919 zł. 

Poinformowała, że we wcześniejszym projekcie uchwały nie było załącznika inwestycyjnego 

ponieważ nie planowano zmieniać inwestycji w tym roku i zostawić w takiej formie jakiej 

były. Natomiast wymuszone zmniejszenie wydatków inwestycyjnych następuje o kwotę 

918 787 zł. Omówiła wydatki inwestycyjne: 

- zmniejszenie o kwotę 380 000 zł. to wydatki na wodociągi gminne, w tym wodociąg                        

w Jankach, w Falentach Nowych, w Jaworowej w ul. Błękitnej; 

- zmniejszenie w drogach powiatowych o kwotę  

 

Uchwała wraz ze zmianami została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za,             

4 osoby przeciw, 1 osoba się wstrzymała.   

 

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 

2013 -2020. 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały wraz ze zmianami.  

Uchwała wraz ze zmianami została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 za,             

3 osoby przeciw, 1 osoba się wstrzymała.   

 

Przewodniczący zarządził 10 min. przerwy. 

 

Wznowienie obrad.  
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8. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na 

lata 2014 -2020. 

Pan S. Ostrzyżek poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Odczytano opinię RIO z dnia 16 grudnia 2013 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Raszyn projekcie uchwały o WPF na lata 2014 – 2020. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta głosami – 10 za, 4 osoby przeciw.  

 

 

9. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu na 2014 r. 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 

Przewodniczący poinformował, że odczyta projekt uchwały budżetowej wraz                           

z uzasadnieniem, bez załączników złożony przez Wójta 15 listopada 2013 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani A. Matracka odczytała projekt uchwały budżetowej 

wraz z uzasadnieniem. 

 

b) odczytanie opinii i wniosków stałych Komisji Rady Gminy 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego odczytał wnioski                       

i opinie Komisji stałych złożonych do Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego: 

 

1. Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na 2014 rok – jednogłośnie 3 za. Brak 

wniosków szczegółowych. 

 

2. Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej nie podjęła wniosków, ponieważ 2 osoby były za a 

2 przeciw. Natomiast pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na rok 2014 głosami: 2 za,             

1 przeciw, 1 wstrzymujący. 

 

3. Komisja Bezpieczeństwa: 

złożyła następujące wnioski:  

a) dofinansowanie zakupu nowego samochodu pożarniczego dla OSP Falenty                         

i zabezpieczenie na ten cel kwoty 250 000,00 zł; 

b) przeznaczenie pieniędzy na dodatkowe służby ponadnormatywne dla Policji                      

w Raszynie  pod warunkiem przekazywania informacji Radnym i Sołtysom                          

o terminach, godzinach i zakresie patroli. 

Ad. a) Ponieważ wnioski złożone przez Komisję bezpieczeństwa nie spełniały wymogów 

formalnych – ad.w.1 – brak wskazania jakimi środkami należy dokonać dofinansowania 

Przewodniczący Komisji Budżetu zwrócił się do Wójt A. Zaręby a by Wójt autopoprawką 

wprowadził do projektu budżetu zapis w dziale 754 rozdziale 75412 § 6060 zadanie pn. 

„Dofinansowanie średniego wozu bojowego dla OSP Falenty”. Wójt propozycję przyjął 

wskazując, że środki na ten cel  w wysokości 250000 zł, zostaną zdjęte  działu 900 rozdziału 

90002 § 6050 „Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych”. 

 

4. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 

nie podjęła wniosków, ponieważ 2 osoby były za a 2 przeciw, podobnie było                                 

z zaopiniowaniem projektu budżetu.  
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5. Komisja Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego złożyła następujący wniosek: 

- o przeznaczenie kwoty 50.000 zł na GOK w Raszynie i zdjęcie tej kwoty z działu 900 

rozdziału 90002 § 6050 „Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych”  - 2 osoby za,               

1 przeciw. 

Komisja Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały budżetowej na 2014 r.  – 2 za, 1 przeciw.   

Odbyła się dyskusja na temat GOK.  

Po omówieniu tego wniosku Komisja Budżetu przegłosowała w/w wniosek: za 1 osoba,                   

6 przeciw. Wniosek nie został przyjęty.  

 

6. Komisja Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały budżetowej na 2014 rok– jednogłośnie 3 za. Brak wniosków szczegółowych. 

 

 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżet, Inwestycji i Mienia Komunalnego poinformował, 

że członkowie Komisji Budżetu składali wnioski, uwagi do projektu budżetu na rok 2014               

w kolejności zgłoszeń: 

1. Pani T. Nowak zgłosiła następujące wnioski: 

a) „Zaprojektowanie kanalizacji sanitarnej w Falentach u;. Wspólna od nr 3 do granicy 

opracowywania projektu kanalizacji ul. Wspólnej w Jankach” 

 

Wójt A. Zaręba poinformował, że w dziale 900 rozdział 90001 § 6065 jest zadanie pn. 

„Projekt i wykonanie kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Raszyn”, tam są Falenty                       

i autopoprawką wprowadzi wnioskowany zapis do projektu budżetu na 2014r. 

 

b) „Projekt oświetlenia ulicznego ul. Miodowej w Jankach oraz ul. Poniatowskiego od                   

ul. Leszczynowej do Przytulnej” – autopoprawka Wójta.  

Pan T. Pawlikowski poinformował, że wyraża zgodę na wykreślenie z tego zadania                       

ul. Długiej.  

 

Pani T. Nowak poinformowała, że należałoby zakupić kosze na psie odchody, bo park jest 

zanieczyszczony. 

Odbyła się dyskusja. 

Pan T. Pawlikowski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska                                

– poinformował, że zorganizuje w tym temacie komisję.  

 

2. Pan K. Wieczorek zgłosił wnioski: 

a) „Wykonanie kanału zrzutowego dla Kanału Ulgi w ul. Promyka” i przesunięcie na ten cel 

kwoty 80 000 zł z działu 900 rozdziału 90095 § 4270 – autopoprawka Wójta. 

 

b) „Dopisanie w dziale 900 rozdziale 90015 § 6050 wykonanie oświetlenia ul. Baśniowej                 

i Promyka” – autopoprawka Wójta. 

 

3. Pan T. Pawlikowski zgłosił następujące wnioski: 

a) „dopisanie ul. Parlamentarnej do projektu dróg”; 

b) „dopisanie ul. Echa Leśne do wodociągów”; 

c) „dopisanie ul. Echa Leśne do projektowania i wykonania kanalizacji sanitarnej”; 

d) „przywrócenie mostku na ul. Szlacheckiej” i dopisanie do działu 600 rozdziału 60015                  

§ 6050 do ul. Jaworskiego. – wszystkie wnioski Wójt zadeklarował wprowadzić do projektu 

budżetu na zasadzie autopoprawki Wójta.  
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4. Pan Ireneusz Koper zgłosił wniosek o dopisanie w dziale 900 rozdział 90015 § 6050 

uzupełnienie oświetlenia w ul. Willowej - autopoprawka Wójta. 

 

5. Pan D. Marcinkowski zgłosił następujące wnioski: 

a) w dziale 600 rozdział 60004 § 2310 wpisanie dotacja celowa na zadanie Komunikacja ze 

Starostwem Powiatowym w Pruszkowie i zdjęcie na ten cel kwoty 70 000 zł z działu 921 

rozdziału 92120 § 6050 „Rewitalizacja kompleksu Austerii w Raszynie” Komisja Budżetu 

przyjęła zgłoszony wniosek w głosowaniu – 7 osób za.  

 

b) zdjęcie z działu 801 rozdziału 80104 § 6050 z zdania „Projekt przedszkola w Raszynie 

przy Poniatowskiego” kwoty 100 000 zł. i utworzenie nowego § w dziale 926 punktu „Projekt 

Hali Sportowej” – Wniosek został zaakceptowany - za 5, przeciw 2 osoby.  

 

c) zdjęcie z działu 750 rozdziału 75075 § 4300 „Zakup usług pozostałych” kwoty 10 000 zł              

i przesunięcie jej do działu 921 rozdziału 92109 § 2480 dla GOK – za 1 osoba, przeciw 5,                

1 osoba się wstrzymała. Wniosek nie został przyjęty. 

 
Inne Wnioski Radnych obecnych na posiedzeniu Komisji: 

 

1. Pan J. Hoffman zgłosił wniosek o dopisanie w dziale 900 rozdział 90095 § 6050                         

ul. Wypoczynkowej w Rybiu – autopoprawka Wójta. 

 

2. Pan S. Ostrzyżek zgłosił wniosek o oświetlenie uliczne na rondzie w ul. Droga Hrabska – 

autopoprawka Wójta. 

 

3. Pani H. Koper zgłosiła następujące wnioski: 

a) zwiększenie dotacji dla Spółki Wodnej w kwocie 100 000 zł na zadanie udrożnienie 

Kanału Załuskiego i przesunięcie tej kwoty z działu 600 rozdziału 60011 § 6050 „Projekt               

i wykonanie chodnika przy ul. Mszczonowskiej po obu stronach od ul. Wspólnej do 

wiaduktu” Komisja Budżetu nie przyjęła wniosku – 6 osób przeciw, 1 osoba się 

wstrzymała;  

 

b) szczepienie chłopców przeciw HPV i zdjęcie na ten cel kwoty 80 000 zł z działu 900 

rozdziału 90002 § 6050 „Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych” Komisja 

Budżetu nie przyjęła wniosku – 7 osób przeciw; 

 

c) zabezpieczenie środków na plac zabaw dla dzieci starszych przy SP Raszyn i przeznaczenie 

na ten cel kwoty 50 000 zł z działu 600 rozdziału 60011 § 6050 z zadania „Projekty 

sygnalizacji na skrzyżowaniu Al. Krakowskiej, Leszczynowej i Granicznej oraz sygnalizacja 

na żądanie na ul. Mszczonowskiej” - Komisja Budżetu nie przyjęła wniosku – 7 osób 

przeciw.  

 

W pozostałej części Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na rok 2014 wraz z ze zgłoszonymi wioskami oraz 

autopoprawkami Wójta– 7 za. 

 

Ponadto Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raszyn na lata 2014 – 2020 jednogłośnie 7 osób  za. 
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c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

Odczytano opinię RIO z dnia 16 grudnia 2013 r. w sprawie: 1) opinii  o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Raszyn projekcie uchwały budżetowej na 2014 rok; 2) opinii o możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu na 2014 rok. 

 

 

d) dyskusja i głosowanie wniosków zgłoszonych przez Komisję Budżetu, Inwestycji            

i Mienia Komunalnego oraz przez Wójta 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego odczytał wnioski 

Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego, które zostały złożone do Wójta                       

z wnioskiem o uwzględnienie w budżecie na rok 2014 (z dnia 6 grudnia 2013 r.): 

1) w dziale 600 rozdział 60004 § 2310 wpisanie dotacja celowa na zadanie 

Komunikacja ze Starostwem Powiatowym w Pruszkowie i zdjęcie na ten cel kwoty 70 000 zł 

z działu 921 rozdziału 92120 § 6050 „Rewitalizacja kompleksu Austerii w Raszynie”  

2) zdjęcie z działu 801 rozdziału 80104 § 6050 z zdania „Projekt przedszkola w 

Raszynie przy Poniatowskiego” kwoty 100 000 zł. i utworzenie nowego § w dziale 926 

punktu „Projekt Hali Sportowej”.  

Komisja Budżetu zgłosiła również wiele wniosków dotyczących uzupełnienia                                    

i uszczegółowienia zapisów w poszczególnych paragrafach, które Wójt zadeklarował 

wprowadzić do projektu budżetu na rok 2014 w formie autopoprawki. Szczegółowy wykaz 

zgłoszonych poprawek i wniosków znajduje się w załączonym protokole z posiedzenia 

Komisji Budżetu.  (zał. do protokołu). 

W pozostałym zakresie Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

budżetowej na rok 2014 jednogłośnie – 7 głosami za. 

Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego formułując swoją opinię                       

o projekcie budżetu na 2014r wzięła pod uwagę pozytywną opinię większości Komisji 

Stałych Rady Gminy Raszyn jak i przesłanki dotyczące realnych potrzeb i możliwości 

realizacji inwestycji, które w większości zostały już rozpoczęte i wymagają kontynuacji                          

w głównej mierze chodzi tu o bardzo kosztowne przedsięwzięcia związane z kanalizowaniem 

Gminy budową Domu Kultury, rozbudową szkół i ośrodka zdrowia. 

Chociaż wszystkie wskaźniki budżetowe dotyczące limitów zadłużenia mieszczą się w 

dopuszczalnych granicach to członkowie Komisji Budżetu wyrażają zaniepokojenie 

planowanym kolejnym już deficytem budżetowym jak i poziomem zadłużenia Gminy. 

Komisja wnosi do Pana Wójta o zaktywizowanie działań na rzecz pozyskiwania środków 

zewnętrznych zarówno krajowych jak i z UE, które powinny być alternatywą dla pożyczek, 

kredytów i emisji obligacji. 

 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskami: 

1) Zgodnie z wnioskami przekazanymi w dniu 06.12.2013 r. przez Komisję Budżetu, 

Inwestycji i Mienia Komunalnego: 

a) zmniejszono środki na zadanie pn. „Rewitalizacja kompleksu Austerii w Raszynie”                      

o kwotę 70.000 zł. i przeznaczono je na dotację celową dla Starostwa Powiatowego na 

komunikację gminy z powiatem (dz.600 rozdz.60004 § 2320) – za 14 osób; 

b) z zadania inwestycyjnego w dz.801. rozdz.80104 § 6050 pn. „Przedszkole przy                          

ul. Poniatowskiego w Raszynie (w tym rozbiórka starego budynku)” przesunięto kwotę 

100.000 zł. na nowo utworzone zadanie w dz. 926 rozdz. 92601 § 6050 pn. „Projekt hali 

sportowej”; ponadto poprawiono nazwę zadania w dz.801  rozdz. 80104 – za 11 osób,                    

3 osoby przeciw; 
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2) W formie autopoprawek Wójta wprowadzono n/w zmiany uzgodnione podczas posiedzeń 

Komisji Stałych Rady Gminy Raszyn: 

a) wprowadzono nowe zadanie w dz.754 rozdz.75412 § 6060 pn. „Dofinansowanie zakupu 

średniego wozu bojowego dla OSP Falenty” przeznaczając na ten cel kwotę 250.000 zł. 

przesuniętą z zadania pn. „Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych” umieszczonego 

w dz. 900 rozdz. 90002 § 6050 (Komisja Bezpieczeństwa) – za 10 osób, 4 osoby nie brały 

udziału w głosowaniu; 

b) dopisano ul. Wspólną w Falentach do ujętego w dz.900 rozdz.90001 § 6050 zadania                          

pn. „Projekt i wykonanie kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Raszyn” (wniosek Pani T. 

Nowak) - za 11 osób, 3 osoby nie brały udziału w głosowaniu; 

c) dopisano ul. Miodową i ul. Poniatowskiego w Jankach do zadania pn. „Oświetlenie 

uliczne” ujętego w dz.900 rozdz.90015 § 6050 (wniosek Pani T. Nowak) - za 11 osób,                       

3 osoby nie brały udziału w głosowaniu; 

d) w dz.900 rozdz. 90095 § 6050 wprowadzono zadania pn. „Wykonanie kanału zrzutowego 

dla Kanału Ulgi w ul. Promyka” przesuwając na ten cel kwotę 80.000 zł. z wydatków 

bieżących dz.900 rozdz.90095 §4270 (wniosek Pana K. Wieczorka) - za 11 osób, 3 osoby nie 

brały udziału w głosowaniu; 

e) dopisano do zadania pn. „Oświetlenie uliczne” w dz. 900 rozdz.90015 § 6050 ul. Baśniową 

i ul. Promyka (wniosek Pana K. Wieczorka) - za 11 osób, 1 osoba się wstrzymała, 2 osoby 

nie brały udziału w głosowaniu; 

f) do zadania ujętego w dz. 600 rodz.60016 § 6050 pn. „Projekty budowlane …” dopisano ul. 

Parlamentarną (wniosek Pana T. Pawlikowskiego) - za 10 osób, 4 osoby nie brały udziału            

w głosowaniu; 

g) do zadania ujętego w dz. 010 rozdz.01010 § 6050 pn. „Projekty uzupełniające i wykonanie 

wodociągów na terenie Gminy Raszyn” dopisano ul. Echa Leśne (wniosek Pana                           

T. Pawlikowskiego) - za 14 osób; 

h) do ujętego w dz.900 rodz.90001 § 6050 zadania pn. „Projekty i wykonanie kanalizacji 

sanitarnej na terenie Gminy Raszyn …” dopisano ul. Echa Leśne (wniosek Pana                           

T. Pawlikowskiego) - za 14 osób; 

i) do ujętego w dz. 600 rozdz.60016 §6050 zadania pn. „Projekt i wykonanie mostu                     

w ul. Jaworowskiej ” dopisano „i mostu w ul. Szlacheckiej” (wniosek Pana                                    

T. Pawlikowskiego) - za 12 osób, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu; 

j) do zadania pn. „Oświetlenie uliczne” ujętego w dz.900 rozdz.90015 §6050 dopisano                       

ul. Willową (wniosek Pana I. Kopra) - za 10 osób, 4 osoby nie brały udziału w głosowaniu; 

k) do ujętego w dz.900 rozdz.90095§6050 zadania pn. „Projekty i wykonanie odwodnienia 

terenów w Gminie Raszyn …” dopisano ul. Wypoczynkową (wniosek Pana J. Hoffmana) -  

za 10 osób, 3 osoby przeciw, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu; 
l) do zadania pn. „Oświetlenie uliczne …” ujętego w dz.900 rozdz.90015§6050 dopisano  

rondo w ul. Droga Hrabska (wniosek Pana S. Ostrzyżka) - za 10 osób, 4 osoby przeciw; 

 

3) Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Raszynie i Kierownika Świetlicy 

Środowiskowej na Rybiu w formie autopoprawki Wójta wprowadzono n/w zmiany : 

a) w dz.801 rozdz.80101 z §4240 (zakup pomocy dydaktycznych) przesunięto kwotę 10.000 

zł. do §6050 na nowo utworzone zadanie pn. „Zakup kserokopiarki” (pisemny wniosek 

Dyrektora SP Raszyn) - za 10 osób, 4 osoby przeciw; 

b) w dz.854 rozdz.85407 na pisemny wniosek Kierownika Świetlicy na Rybiu zwiększono 

środki na wynagrodzenia z pochodnymi (§4010, §4110, §4120) o łączną kwotę 11.240 zł. 

przesuwając je z dz. 750 rozdz.75011 (§4010, §4110, §4300) - za 10 osób, 3 osoby przeciw, 

1 osoba się wstrzymała; 
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c) w dz. 854 rozdz.85407 zwiększono o 3.000 zł. środki na §4700 (ustny wniosek Kierownika 

Ogniska Wychowawczego na Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego) 

przesuwając je z dz.750 rozdz.75011 §4300 - za 10 osób, 4 osoby przeciw. 

 

4) Wprowadzono również n/w autopoprawki Wójta wynikające z analizy złożonego w dniu 

15 listopada projektu budżetu i potrzeb Gminy w roku 2014: 

a) o kwotę 40 zł. zwiększono środki na wpłaty gminy na rzecz Mazowieckiej Izby Rolniczej 

(dz.010 rozdz.01030 § 2850) przesuwając je z dz.750 rozdz.75011§ 4300 - za 10 osób,                       

3 osoby się wstrzymały, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu; 
b) z dz.700 rozdz.70005 §4600(kary i odszkodowania dla osób prawnych) przesunięto kwotę 

85.000 zł. do dz. 921 rozdz.92120 § 4300 z przeznaczeniem na ochronę zabytkowego 

kompleksu Austerii - za 10 osób, 4 osoby przeciw; 

c) w dz. 801 :  

- w rozdz.80101 kwotę 4.000 zł. przesunięto z § 4270 do § 4300 - za 10 osób, 4 osoby 

przeciw; 
- w rozdz. 80104 kwotę 2.000 zł. przesunięto z § 4270 do § 4300 - za 10 osób, 4 osoby 

przeciw; 
d) w dz. 752 rozdz.75212 kwotę 500 zł. przesunięto z § 4170 do § 4210 - za 10 osób, 4 osoby 

przeciw; 
e) zadanie pn. „Zakup sprzętu dla GOS z przeznaczenie do Ogródka Jordanowskiego”                     

z kwotą 11.000 zł. przesunięto z rozdz.92605 do rozdz.92695 - za 10 osób, 4 osoby przeciw; 

f) kwotę 4.440 zł. ujętą w dz.010 rozdz.01095 §2320 pomyłkowo wpisaną do kolumny                   

11 (świadczenia na rzecz osób fizycznych) wpisano do kolumny 10 (dotacje) - za 10 osób, 4 

osoby przeciw; 
g) do zadania pn. „Projekty uzupełniające  i wykonanie wodociągów na terenie Gminy 

Raszyn” dopisano ul. Niezapominajki i Tęczową - za 14 osób; 

h) opis zadania pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Raszyn –

FAZA IV” ujętego w dz.900 rozdz.90011 § 6057 i § 6059, uzupełniono o wykaz ulic nią 

objętych tj. ul. Promyka i Baśniowa, Terleckiego, Lilii Wodnych, Śliska, Salomonowska, 

Mszczonowska, Relaksu i Podolszyn Nowy - za 14 osób. 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał dwa wnioski do budżetu Klubu Radnych (załączniki do 

protokołu).  

Odbyła się dyskusja nad wnioskami.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskami Klubu Radnych: 

Wniosek Pierwszy: 

1). Przywrócenie pozycji dotyczącej realizacji Traktu Grocholickiego (budowa): 

a) dział 600, rozdział 60016, § 4300 w poz. 5,6,7,9 zamiast 580 000 zł. kwotę 680 000 zł:             

za 4 osoby, przeciw 10 osób; 

b) dział 750, rozdział 75075, § 4170 w poz. 5,6,7,8 zamiast 85 000 zł. kwotę 35 000 zł:                     

za 4 osoby, przeciw 10 osób; 

c) dział 750, rozdział 75075, § 5300 w poz. 5,6,7,9 zamiast 110 000 zł. kwotę 60 000 zł:             

za 4 osoby, przeciw 10 osób; 

d) dział 600, rozdział 60016, § 6050 przywrócona pozycja; i) budowa ulicy Trakt Grocholicki 

w kwocie 100 000 zł: za 4 osoby, przeciw 10 osób; 

 

2) Zwiększenie kwoty na dofinansowanie działalności Spółek Wodnych: 

a) dział 010, rozdział 01009, § 2830 w pozycjach 5,6,7,10 zamiast 200 000 zł. kwotę            

300 000 zł.: za 4 osoby, przeciw 9 osób, 1 osoba się wstrzymała; 
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b) dział 900, rozdział 90002, § 6050 w pozycjach 5,13,14 zamiast 250 000 zł. kwotę               

50 000 zł. (100 000 zł. na dofinansowanie Spółek Wodnych i 100 000 zł. na dofinansowanie 

budowy komisariatu Policji Państwowej): za 4 osoby, przeciw 10 osób; 

c) dział 900, rozdział 90002, § 6050, zamiast 250 000 zł. kwotę 50 000 zł.: za 4 osoby, 

przeciw 9 osób, 1 osoba się wstrzymała; 

 

3) Utworzenie pozycji dofinansowania budowy komisariatu policji państwowej w Raszynie:  

a) dział 754, rozdział 75404, § 6170 w poz. 5,13,14 wpisać kwotę 1 000 000 zł. jako „wpłaty 

jednostek na państwowy fundusz celowy na sfinansowanie lub dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych”: za 4 osoby, przeciw 10 osób; 

b) dział 754, rozdział 75404, § 6170 w pozycjach F, G kwotę 1 000 000 zł. jako „Budowa 

komisariatu Policji w Raszynie”: za 4 osoby, przeciw 9 osób, 1 osoba się wstrzymała; 

c) dział 921, rozdział 92109, § 6050 bez zmiany kwoty w H) zostawić 2 100 000 zł. i dopisać 

w J) 900 000 zł.: za 4 osoby, przeciw 10 osób; 

 

Wniosek Drugi: 

1) zdjęcie z rozdziału 75075 § 4300 kwoty 30 tysięcy złotych i zwiększenie o tę kwotę dotacji 

dla samorządowej jednostki kultury – GOS – czyli zwiększenie kwoty 890 tysięcy do 920 

tysięcy złotych w rozdziale 92109 § 2480: za 6 osób, przeciw 7 osób, 1 osoba się 

wstrzymała; 

2) zdjęcie z rozdziału 75023 § 4010 kwoty 390 tysięcy złotych oraz z rozdziału 75023 § 4300 

kwoty 210 tysięcy złotych i zwiększenie o tę kwotę rozdziału 90015 § 4430 w celu 

rozpoczęcia zwrotów mieszkańcom pieniędzy wypłacanych w poprzednich latach tytułem 

udziału mieszkańców w budowie kanalizacji w Gminie Raszyn: za 4 osoby, przeciw 9 osób, 

1 osoba się wstrzymała; 

3) zdjęcie z rozdziału 92605 § 2360 czyli dotacji na sekcję jeździecką kwoty 4 tysięcy złotych 

i przeniesienie jej do rozdziału 92105 § 2360 w celu zwiększenia dotacji na manewry z okazji 

205 rocznicy Bitwy pod Raszynem: za 4 osoby, przeciw 10 osób.  

 

e) głosowanie nad projektem uchwały 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2014 wraz z autopoprawkami została poddana 

pod głosowanie i przyjęta głosami – 10 za, 4 przeciw. 

 

10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Powiatowi 

Pruszkowskiemu. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że uchwała ta dotyczy udzielenia pomocy 

finansowej i rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu na pokrycie kosztów funkcjonowania 

Filii Wydziału Komunikacji w Raszynie. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 13 za.  

 

 

11. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendanta Stołecznego 

Policji. 

Wicewójt M. Chmielewski poinformował, że uchwała ta dotyczy udzielenia pomocy dla 

Komisariatu Policji w Raszynie w formie przekazania środków na wynagrodzenia dla dwóch 

pracowników ds. kancelaryjno-biurowych (sekretarek).  

Odbyła się dyskusja.  

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za.  
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12. Uchwała w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na terenie Gminy Raszyn na rok 2014”. 

Brak opinii Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej.  

Pani Beata Adamiak - Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki, Uzależnień – przedstawiła 

zasadność podjęcia uchwały oraz udzieliła wyjaśnień. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

 

13. Uchwała w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Raszyn na rok 2014”. 

Brak opinii Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej.  

Pani Beata Adamiak przedstawiła zasadność podjęcia uchwały oraz udzieliła wyjaśnień. 

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

14. Uchwała w sprawie zobowiązania Wójta Gminy Raszyn do podjęcia działań 

mających na celu budowę Komisariatu Policji w Raszynie i udziału Gminy Raszyn                   

w tym przedsięwzięciu.  

Pan Michał Słoma – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa – poinformował, że w dniu                

16 grudnia 2013 r. odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa.  

Tematem posiedzenia było zabezpieczenie środków na budowę Komisariatu Policji                           

w Raszynie w związku z pismem Zastępcy Komendanta Stołecznego Policji z dnia                         

28 czerwca 2013 r. w sprawie zabezpieczenia w/w środków. (data wpływu do Biura Rady:                       

5 lipca 2013 r.). 

Komisja Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała sprawę budowy Komisariatu i ze względu 

na to przyjęła projekt w/w uchwały.  

Pan Tadeusz Pawlikowski poinformował, że w takim brzmieniu jak jest ten projekt uchwały 

to jest nie do przyjęcia. Należałoby przygotować taki projekt uchwały, gdzie Gmina będzie 

wspierać budowę Komisariatu a nie budować go.  

Pan Dariusz Marcinkowski – Przewodniczący Rady Gminy – zaproponował w związku                    

z uwagami inną treść uchwały. 

Pani Maria Izabela Makarska stwierdziła, że nowa treść uchwały też nie jest do przyjęcia. Tak 

ogólna uchwała to niczego nie rozwiązuje w tym temacie. Pan D. Marcinkowski 

poinformował, że w treści przyjętej uchwały z marca 2011 r. jest taki sam zapis jak w obecnie 

proponowanej: „§ 1 pkt.1 z uwagi na konieczność poprawy bezpieczeństwa publicznego na 

terenie Gminy Raszyn oraz poprawę warunków i  skuteczności pracy Policji, Rada Gminy 

Raszyn wyraża pozytywne stanowisko w sprawie uczestniczenia Gminy Raszyn                             

w pokrywaniu kosztów budowy budynku z przeznaczeniem na siedzibę Komisariatu Policji       

w Raszynie”.  

Pani M. Makarska poprosiła Wójta o ustosunkowanie się do treści proponowanej uchwały. 

Wójt A. Zaręba poinformował, że nie widzi zagrożenia jeśli chodzi o treść uchwały, dlatego 

że upoważnia Wójta do podjęcia działań w celu ustalenia współpracy z Komendą Stołeczną 

Policji dla przedsięwzięć mających na celu wybudowanie nowego Komisariatu Policji                           

w Raszynie. Wszelkie zobowiązania finansowe, które będą wynikać już szczegółowo                         

z porozumień to Rada Gminy będzie glosować oddzielną uchwałą. Wtedy będą to konkretne 

pieniądze i konkretne zobowiązanie finansowe Gminy. Na tym etapie do takiego 

zobowiązania finansowego wręcz nie może dojść, ponieważ Gmina nie ma żadnych ustaleń 

Komendą Stołeczną. Zaproponował aby przegłosować przedstawioną treść uchwały, która 

daje pewien obraz działań, które należy podjąć.  
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Pan D. Marcinkowski zgłosił wniosek o wykreślenie zapisu z § 1: „Zobowiązuje się Wójta 

Gminy Raszyn do podjęcia stosownych działań mających na celu budowę Komisariatu Policji 

w Raszynie i udziału Gminy Raszyn w tym przedsięwzięciu ” i wprowadzenie do § 1 pkt.1               

i pkt.2: 

 „pkt1. Z uwagi na konieczność poprawy bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 

Raszyn oraz poprawę warunków i  skuteczności pracy Policji, Rada Gminy Raszyn wyraża 

pozytywne stanowisko w sprawie uczestniczenia Gminy Raszyn w pokrywaniu kosztów 

budowy budynku z przeznaczeniem na siedzibę Komisariatu Policji w Raszynie.  

pk.2. Zobowiązuje się Wójta Gminy Raszyn do podjęcia stosownych działań w tym 

kierunku.” 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Pana D. Marcinkowskiego: za 13 osób, 1 osoba 

się wstrzymała.  

Uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie – 14 za. 

 

15. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Wójt A. Zaręba poinformował o: 

- oddano do użytku Przedszkole na ul. Lotniczej; 

- trwają zaawansowane prace przy rozbudowie Szkoły Podstawowej w Sękocinie; przy 

budowie Domu Kultury oraz budowie Centrum Medycznego; 

- odebrano ul. Grocholicką, ul. Rzepichy, ul. Środkową; 

- monitorowana jest budowa skrzyżowania z sygnalizacją przy ul. Falencka/ Opackiego/ 

Róży; 

- rozpoczęto prace na osiedlu Betherówka; 

- uroczystościach związanych ze Świętami Bożego Narodzenia; 

- okres ten jest przeznaczony na rozliczenie wielu zadań inwestycyjnych; 

-  trwają przygotowania do złożenia projektu IV Fazy. 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

Brak pytań do Wójta. 

 

17. Sprawy różne. 

Pan K. Choromański – sołtys Falenty Osiedle – poinformował o działaniach, jakie były 

wykonywane na Osiedlu Falenty a finansowane były z budżetu Gminy. Wszystkie plany jakie 

były założone do zrealizowania na terenie Osiedla zostały wykonane. Udzielił wyjaśnień. 

 

18. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

Pan D. Marcinkowski poinformował o spotkaniu opłatkowym w Urzędzie Gminy. 

Ponadto złożył życzenia świąteczne i noworoczne wszystkim obecnym na sali. 

Wójt A. Zaręba złożył życzenia świąteczne i noworoczne wszystkim obecnym na sali, 

zaprosił na spotkanie opłatkowe w Urzędzie Gminy.  

 

19. Zamknięcie obrad. 

W związku ze zrealizowanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady D. Marcinkowski             

o godz. 17.50 zamknął obrady XLVII Sesji Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady 

 

Katarzyna Gardynik                            Dariusz Marcinkowski 


